
10

پنجشنبه

1401
آذر

تاریخ 

2

سال 
بیست وهشتم

3516
 

  

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 
 

   

 
 

    

 

 
  

 
 

 

   
 

 

    
 

 
  

 
 

  
  

 

 

 

 5873 - 8002

0101455837001071 - 32344771
071 - 32344772

071 - 42229246

ISSN : 5873 - 8002

شماره
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روزنامه

رئیس کل دادگستری استان تهران در پی حمله سایبری به خبرگزاری 
و  خبرنگاران  اطلاعات شخصی  از  توجهی  قابل  بخش  انتشار  و  فارس 
تهران  انقلاب  و  عمومی  دادسرای  به  خطاب  مجموعه،  این  کارکنان 

دستوری صادر کرد.
به گزارش ایرنا از دادگستری کل استان تهران، در پی حمله سایبری 
از اطلاعات شخصی  قابل توجهی  انتشار بخش  به خبرگزاری فارس و 
خبرنگاران و کارکنان این مجموعه، علی القاصی رئیس کل دادگستری 
با  تا  داد  مأموریت  تهران  انقلاب  و  عمومی  دادسرای  به  تهران  استان 

ضابطان  و  فنی  کارشناسان  از  متشکل  تخصصی  کارگروهی  تشکیل 
ذیربط نسبت به بررسی ابعاد این موضوع اقدام کند.

رئیس کل دادگستری استان تهران تاکید کرد که در صورت احراز هر 
گونه قصور یا تقصیر از سوی اشخاص نیز اقدامات قانونی لازم صورت 
گیرد. القاصی مهر همچنین از دادسرای عمومی و انقلاب تهران خواست 
تا با بهره گیری از ظرفیت ضابطین تخصصی و به طور ویژه پلیس فتا، 
از هر گونه سوءاستفاده احتمالی از اطلاعات خبرنگاران و کارکنان این 

مجموعه پیشگیری به عمل آید.

با  امروز  دنیای  تفاوت های  از  یکی 
زمان گذشته این است که »دیالوگ 
گذشته«  »مونولوگ  جای  امروز« 
تکثر  با  که  امروز  است.  نشسته 
اندیشه ها و نظرها مواجه هستیم باید از 
دیالوگ )گفتگوی دو طرفه(  طریق 
نتیجه  به  پذیرش ها  پذیرش ها و عدم 
جای  روند  و  پروسه  این  در  برسد. 
وجود  طرفین  از  هیچکدام  از  تحمیل 
بگویند  را  نظراتشان  باید  همه  ندارد. 
آنچه  زنده،  بررسی  یک  در  بعد  و 
بهترین است توسط دو طرف پذیرفته 
شود. اقناع عقلانی با تحمیل و سخن 

یک طرفه امکان پذیر نیست.
امروز حتی دانش آموزان ابتدایی هم 
و  دلیل  خود،  معلم  و  مادر  و  پدر  از 
را  چیز  هیچ  و  می طلبند  استدلال 
کورکورانه و تقلیدی قبول نمی کنند. 
دنیا نسبت به گذشته کاملًا فرق کرده 
است و باید با این زبان با کودکان، 
اگر  زد.  حرف  جوانان  و  نوجوانان 
در گذشته حتی افرادی که در سنین 
50- 40 ساله بودند زود تسلیم و مطیع 
فرمان دیگران می شدند و گاهی شاید 
به خاطر رودربایستی و شاید احترام، 
و  نظرات  پیرو  و  می کردند  سکوت 
فرامین دیگران می شدند، امروز دیگر 
این طور نیست. اینکه آیا این روش 
جدید خوب است یا بد، بحث و تحلیل 
جداگانه ای را می طلبد و باید در جای 
خودش مورد کنکاش قرار گیرد ولی 
فعلًا ما با این واقعیت روبرو هستیم و 
نباید به جنگ با آن برویم بلکه باید 
بر روی آن حساب باز کنیم و به زبان 

مشترک برسیم.
این شیوه  از زمان رنسانس  در غرب 
در  و  شد  شروع  دیالوگ  و  گفتمان 
تدریج  به  قبل  از یکی دو دهه  شرق 
حال  در  سرعت  به  ولی  شده  آغاز 
مانعی  و  سد  هر  و  است  پیشروی 
زند.  می  کنار  باشد،  آن  جلوی  که 
در شرق تا چند دهه قبل، مونولوگ 
)تک گویی و سخنرانی یک طرفه( 
مستمع  و  شنونده  بقیه  و  بود  باب 
بودند، کمتر جای پرسش و پاسخ و 
گفت و گوی جدی دو طرفه به چشم 

می خورد و لذا مردم، بیشتر، پذیرنده و 
منفعل بودند. به همین خاطر تحولات 
اجتماعی هم بسیار کند پیش می رفت 
اجتماعی  شبکه های  که  زمانی  از  اما 
دادن،  نظر  اجازه  همه  به  اینترنت  و 
حرف زدن، نقد کردن، پیشنهاد دادن 
به کلی همه چیز  و چون و چرا داد 
فضا  این  از  چند  هر  شد.  رو  و  زیر 
سوءاستفاده هم می شود و تبعات منفی 
فریب،  کلاهبرداری،  در  مخرب  و 
بازی،  دغل  دروغ،  و  جعلی  اخبار 
و  خانواده ها  پایه های  کردن  سست 
دیده  وفور  به   .... و  زوجین  روابط 
بخش های  از  نباید  ولی  می شود 
تمام  در  آن  ساز  سرنوشت  و  مثبت 
و  اجتماعی  سیاسی،  فرهنگی،  ابعاد 
از  مخصوصاً  و  ماند  غافل  اقتصادی 
مفید  و  سازنده  گفتگوی  و  دیالوگ 
علمی،  دیدگاه های  سطح  ارتقای  در 
روشنگری  و  حقایق  فهم  استدلالی، 
دنیا  نقاط  همگانی حتی در دورترین 
موج  این  البته  ورزید.  غفلت  نباید 
و  خرافات  و  غربال  را  چیز  همه  نو، 
از زندگی مردم، حذف  را  موهومات 
می کند و همه عملکردها و اندیشه ها 
محفظه  در  شفاف  صورت  به  را 
در  چیزی  تا  می دهد  قرار  شیشه ای 
ابهام و پشت پرده باقی نماند. باید با 
این دنیای جدید کنار آمد و به جای 

»تقابل« با آن »تعامل« کرد.
و  اینترنت  کمک  به  حتی  امروز 
اهل  اگر  شما  ذیربط،  شبکه های 
تحقیق دینی و اعتقادی هم باشید، هر 
»موافق  نظرات  همه  کنید،  اراده  آن 
در  و  ببینید  می توانید  را  مخالف«  و 
مورد آن تحقیق و تفکر کنید و هیچ 
شما  دسترسی  مانع  نمی تواند  چیز 
حال  هر  به  شود.  مختلف  منابع  به 
به  که  است  مغتنمی  و  مبارک  زمان 
باورها  و  نظرها  اندیشه ها،  شکوفایی 
بار  به  خوب  نتایج  و  می شود  منجر 
با  و  استقبال  آن  از  باید  می آورد. 
یا  را رد  استدلال هر چیزی  و  منطق 
گوی  و  گفت  زمان  بله،  کرد.  قبول 
جهانی و همه جانبه فرارسیده است و 

باید به آن، پاسخ مثبت داد.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

به قلم مدیرمسئول

از هر دری کلامی

ضرغامی:

آیت الله نوری همدانی:

مردم راضی نباشند، 
مسئولان هیچ ارزشی ندارند

معاون شورای امنیت روسیه:

ناتو باید خود را منحل کند

به گزارش ایلنا، رویای صنعتی شدن فارس تا آنجا پیش رفت که بسیاری 
مجوز  فارس  پتروشیمی های  از  دیرتر  خیلی  کشور  پتروشیمی های  از 

گرفتند اما امروز برخی از آنها بیش از 2 هزار نیروی کار دارند.
تأمین  خوراک،  تأمین  مشکلات  با  اول  روز  از  فارس  پتروشیمی های 
آب مورد نیاز و جانمایی نادرست مواجه بودند و هرچه پیش رفت این 
مشکلات نه تنها حل نشدند که با خشکسالی فارس و نیاز به تأمین آب 

مورد نیاز عرصه برای ساخت پتروشیمی در استان تنگ تر شد.
در چند سال گذشته خبرهایی از انتقال پتروشیمی و نیروهای کار  از فارس 
به شهرهای جنوبی کشور هم به گوش رسیده است که مدیران استان این 

موضوع را رد نکرده اند.
اراده  نداشتن  از  استان  نمایندگان  اظهارنظرها  آخرین  در  اما  حالا 
سرمایه گذار برای احداث و راه اندازی پتروشیمی های فارس خبر داده اند و 
می گویند راه اندازی پتروشیمی صرفه اقتصادی برای سرمایه گذار ندارد و 

هزینه خرید تجهیزات پتروشیمی ها بالاست.
کاندیداها نباید وعده ساخت و راه اندازی پتروشیمی را بدهند

آخرین  شدن  جویا  برای  اینکه   بیان  با  مجلس  انرژی  کمیسیون  عضو 
رفت،  آن ها  عامل  مدیران  سراغ  به  باید  فارس  پتروشیمی های  وضعیت 
می گوید: در حال حاضر 4 پتروشیمی فیروزآباد، فسا، جهرم و داراب در 

استان فارس در خط اتیلن مرکز وجود دارد.
موضوع  باید  اینکه   به  اشاره  با  ایلنا  با  گو  و  گفت  در  عباسی  فریدون 
پتروشیمی و احداث آن را به عنوان تبلیغاتی برای ورود به مجلس خارج 
کرد، می افزاید: افراد و کاندیداها نباید وعده ساخت و راه اندازی پتروشیمی 
را بدهند؛ قطعاً فردی که وعده راه اندازی پتروشیمی را می دهد قصد دست 
کشیدن از وظایف نمایندگی یعنی قانونگذاری و نظارت بر قوانین را دارد.
عضو مجمع نمایندگان فارس با بیان اینکه راه اندازی پتروشیمی در حیطه و 
وظایف استاندار و معاونان او است، خاطرنشان می کند: قطعاً این افراد باید 
در مسائل و موضوعاتی مانند سرمایه گذاری و کار اجرایی اظهارنظر کنند  
و در این شرایط نیاز است تا مسئولیت ها تفکیک شود و نمایندگان در حد 

توان باید به تسهیل این موضوعات کمک کنند.
اراده ای برای راه اندازی پتروشیمی های فارس وجود ندارد

عضو کمیسیون انرژی با اشاره به اینکه قطعاً احداث و ایجاد پتروشیمی بر 
عهده سرمایه گذار است، بیان می کند: قطعاً موضوع آب جزو بخش فنی 
احداث پتروشیمی است و طبق شواهد نداشتن اراده سرمایه گذار باعث شده 

تا پتروشیمی های فارس راه اندازی و احداث نشود.
در حال حاضر  متأسفانه  اینکه  به  اشاره  با  چنار  و کوه  نماینده کازرون 
سرمایه گذار بدون پول اقدام به گرفتن زمین های پتروشیمی کرده است و 
تلاش می کند تا با روش های دیگر و بدون پول صاحب پتروشیمی شود، 
هزینه  پتروشیمی  احداث  در  را  زیادی  سرمایه  سرمایه گذاران  می افزاید: 
نکرده اند و تنها با دریافت زمین عملیات خاکی انجام داده اند که ارزش آن 

را هم بسیار گران تمام کرده است.
کشیدن  فنس  و  تسطیح  اینکه  بیان  با  مجلس  انرژی  کمیسیون  عضو 
برای ایجاد پتروشیمی امری ساده است، ادامه می دهد: حتی در بعضی از 

پتروشیمی ها سرمایه گذار سوله و ساختمان اداری هم احداث کرده است.
هزینه خرید تجهیزات پتروشیمی ها بالاست

نماینده کازرون و کوه چنار با بیان اینکه بی شک تجهیزات پتروشیمی ها از 
موضوعات مهم و اساسی است که بعضاً هزینه خرید تجهیزات حدود 250 
الی 300 میلیون دلار است و این هزینه در بعضی از پتروشیمی ها زیادتر 
است و به 750 الی 800 میلیون یورو هم می رسد، می گوید: سرمایه گذاران 
تصمیمی در بخش تأمین تجهیزات نکرده اند و تا زمانی که سرمایه گذاران 
40 درصد پیشرفت فیزیکی نداشته باشند شرکت پتروشیمی نمی تواند خط 
لوله را احداث کند و خواباندن لوله در زیرزمین به دلیل عمر آنها و بدون 

هیچ پیشرفتی مشکل ایجاد می کند.
وی با اشاره به اینکه متأسفانه نبود اراده و پول توسط سرمایه گذار باعث 
شده تا گره ای در 4 پتروشیمی فارس ایجاد شود، بیان می کند: در شرایط 
فعلی سرمایه گذاران عنوان کرده اند که با تغییر، طرح فعالیتشان را به سمت 
پایین دست سوق می دهند و محصولات خود را از عسلویه وارد و سبب 

اشتغالزایی می شوند.

 4 از  کازرون   و  ممسنی  پتروشیمی  وضعیت  اینکه  به  اشاره  با  عباسی 
ممسنی  پتروشیمی  خط  می دهد:  ادامه  است،  جدا  مذکور  پتروشیمی 
در  اتیلن  پلی  تن  هزار   300 شده  مقرر  و  می شود  وارد  گچساران  از 
در  محصول  این  درنهایت  و  مصرف  کازرون  و  ممسنی  پتروشیمی های 
پایین دست تولید شود که متأسفانه بازهم سرمایه گذار اراده ای برای این 

امر نداشته است.
عضو کمیسیون انرژی مجلس با بیان اینکه مشکل آب و لوله پتروشیمی 
فعالیت  برای  می گوید:  شود،  تأمین  نرگسی  سد  از  است  قرار  کازرون 
پتروشیمی ممسنی هم فرماندار قول داده که موضوع آب آن را حل کند.

وی با اشاره به اینکه پتروشیمی کازرون مشکل آب ندارد، می افزاید: قطعاً 
نورآباد ممسنی هم می تواند پتروشیمی اش را به سمت کازرون بیاورد تا 
از  نیروی کار را  استفاده کند و  از تجهیزات جانبی پتروشیمی کازرون 

ممسنی تأمین کند.
راه اندازی پتروشیمی صرفه اقتصادی برای سرمایه گذار ندارد

نماینده کازرون و کوه چنار با اشاره به اینکه مشکلی در احداث پتروشیمی 
کازرون نداریم، ادامه می دهد: در حال حاضر سهامدار عمده این پتروشیمی 
)شرکت پترول( عنوان کرده که پول ندارد و مقرر شده که سهام این 
شرکت به هلدینگ خلیج فارس انتقال یابد و در انتها اقدام به راه اندازی 

آن کند.
عضو کمیسیون انرژی مجلس با اشاره به اینکه در شرایط فعلی راه اندازی 
پتروشیمی صرفه اقتصادی برای سرمایه گذار ندارد، ادامه می دهد: متأسفانه 
طرح ها بدون امکان سنجی و راه اندازی نشدن در سر موعد مقرر باعث شده 
تا قیمت ها افزایش یابد که درنهایت تصمیم گیری برای سرمایه گذاران 

را دشوار کرده است.
راه اندازی  برای  انسانی  نیروی  تأمین  در  مشکلی  اینکه  بیان  با  وی 
برای  متخصص  نیروهای  بی شک  می شود:  یادآور  نداریم،  پتروشیمی ها 
از  بسیاری  حاضر  حال  در  و  دارد  وجود  فارس  استان  در  پتروشیمی ها 

نیروهای کار استان به مناطقی مانند عسلویه و پارسیان می روند.
هلدینگ خلیج فارس مردد شد

 نماینده شیراز و زرقان نیز  در گفت و گو با ایلنا با بیان اینکه در حال 
اتیلن مرکزی در  اقدامات مقدماتی پتروشیمی های خط  حاضر طراحی و 
حال انجام است، می گوید: طبق مصوبه دولت طراحی مجدد دو پتروشیمی 
باید هر چه  پایین دست   فیروزآباد در  پتروشیمی  داراب و  پسا جهرم، 

زودتر به بهره برداری برسد.
جعفر قادری با اشاره به اینکه متأسفانه هلدینگ خلیج فارس سرمایه گذار 
امیدواریم  می افزاید:  است،  شده  مردد  ممسنی  و  کازرون  پتروشیمی های 
که این هلدینگ جهت ادامه کار و بهره برداری از این مجموعه ها مشکلی 
نداشته باشد و نمایندگان دو شهرستان پیگیر  بیشتر مشکلات مربوط به 

این دو مجموعه باشند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه در ادامه با بیان اینکه  نمایندگان در حوزه 
انتخابیه موضوع پتروشیمی را دنبال می کنند، بیان می کند: نمایندگان حوزه 

انتخابیه ها توانستند مشکلات پتروشیمی های چهارگانه را حل کنند.
قادری با اشاره به اینکه زمانی که پتروشیمی ها از پساب استفاده کنند به 
هیچ وجه در تأمین آب با مشکل مواجه نمی شوند، و حتماً هم قرار نیست 
در حال  می کند:  کند، خاطرنشان  استفاده  از آب شرب  این صنعت  که 
حاضر باید آب شرب صرف مصارف مردمی شود و آبی که از عسلویه 
این شرکت  در حوزه  از پساب  به شرکت آبفا تحویل دهیم و  می آید 

پتروشیمی استفاده کنیم.

دولت سیزدهم هم هنوز نتوانسته گره ای از مشکلات پتروشیمی های استان فارس باز کند

رئیس سازمان صداوسیما:

طرح دیدگاه های مختلف هیچ مشکلی 
برای اقتدار نظام ایجاد نمی کند

وزیر کشور:

شهرهای غربی کشور آرام است

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس یازدهم تاکنون اولویت خود را 
در درجه اول به مسائل اقتصادی داده است.

طرح بانکداری مراحل نهایی خود را در کمیسیون اقتصادی طی می کند
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: برای اصلاح ساختار نظام بانکی 
به عنوان یکی از ارکان اصلی تحول در قوانین اقتصادی کشور پس از 50 
سال قانون ساختار بانک مرکزی تصویب شد که در انتظار تأیید شورای 
اسلامی  جمهوری  بانکداری  طرح  تصویب  با  قانون  این  است.  نگهبان 
تکمیل می شود، اکنون در کمیسیون اقتصادی مجلس مراحل نهایی خود 

را طی می کند.
طرح مالیات بر عایدی سرمایه به زودی در مجلس بررسی می شود

نفع  به  مالیاتی  نظام  بیان کرد: اصلاح  قالیباف  به گزارش خبرنگار مهر، 
کسب و کارهای کوچک پایه مهم مالی دیگر تحول در قوانین اقتصادی 
کشور است. طرح مالیات بر عایدی سرمایه به عنوان یکی از آرزوهای 
قدیمی برای مبارزه با سوداگری در بازار سکه و ارز در آستانه بررسی در 

صحن مجلس است.
بر  علاوه  افزوده  ارزش  بر  مالیات  قانون  اصلاح  همچنین  داد:  ادامه  وی 
دانه درشت ها،  مالیات  فرارهای  از  جلوگیری  و  محاسبات  در  شفافیت 
حمایت از تولید داخل، در این درآمد مهم مالیاتی مورد توجه قرار گرفته 
و  کسب  مالیاتی  معافیت  زودی  به  تا  می کنیم  تلاش  ادامه  در  و  است 

کارهای کوچک را در شرایط سخت این روزها تصویب کنیم.
با  که  مستقیم  مالیات های  قانون  اصلاح  در  همچنین  داشت:  اظهار  وی 
افزایش پایه های مالیاتی امکان معافیت کسب و کارهای کوچک و مردم 
عادی را فراهم می کند جزو طرح های در دست اقدام مجلس یازدهم است.
قالیباف تاکید کرد: برای رونق و عمق بخشی به بورس و بازار سرمایه، 
فرابورس  یا  بورس  در  شده  پذیرفته  شرکت های  سرمایه  افزایش  قانون 
توسط  اگر  که  شد  تصویب  تقدم  حق  سلب  با  سهام  صرف  طریق  از 

دستگاه های اجرایی مورد توجه قرار گیرد، حتماً می تواند نقش مؤثری در 
رونق و عمق بخشی به بازار سرمایه بازی کند.

پاسخ مجلس به اعتراضات و مطالبات به حق مردم
تأمین  بازنشستگان  قانون  اعتراضات،  این  به  پاسخ  در  داد:  ادامه  وی 
اجتماعی تصویب و قانون مربوط به بیمه کارگران ساختمانی اصلاح شد 
و پیگیری مطالبه دانش آموزان کنکوری به دلیل اختلاف نظر با شورای 
عالی انقلاب فرهنگی همچنان ادامه دارد. مجلس یازدهم به طور عملی نشان 
داد که به اعتراضات به حقی که هنجارشکنانه نباشد، پاسخی عملی می دهد.
قالیباف تاکید کرد: مجلس یازدهم در حوزه نظارتی نیز سعی کرده است 
استفاده از ابزارهای نظارتی را کارآمدتر کند و با راه اندازی نظارت های 
نظارت  برای  را  جدیدی  مسیر  نظارتی  شنبه های  سه  همچنین  و  میدانی 

مجلس بر دستگاه های اجرایی ایجاد کرده است.
وی افزود: مجلس نظارت دلسوزانه را کمک به دولت برای توجه بیشتر 
مدیران ارشد به مسائل مغفول مانده مردم می داند که با همکاری مسئولان 
دولتی اتفاقات خوبی رقم خورده است. برای مثال، فعال شدن درگاه واحد 
الکترونیکی و اجرایی شدن قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار، 
همچنین اختصاص ۱8 هزار میلیارد تومان بودجه اشتغال زایی به استان ها و 

تخصیص اعتبارات بخش درمان مواردی از این دست است.
افزایش وام ازدواج و حقوق سربازان

افزایش  در  جوانان  به  یازدهم  مجلس  ویژه  توجه  اینکه  بیان  با  قالیباف 
بیش از 7 برابری حقوق سربازان و تخصیص وام های 240 و 300 میلیونی 
یازدهم  تاکید می کنم، مجلس  پایان  در  است، گفت:  یافته  تبلور  ازدواج 
در ادامه فعالیت های خود تلاش بیشتری خواهد کرد تا قوانینی که سال ها 
با تلاش و جدیت  امید است  به تصویب برساند.  مانده است را  بر زمین 
 دولت در اجرای مناسب این قوانین، تحولی اساسی در زندگی مردم ایجاد 

شود.

قالیباف در نطق پیش از دستور:

به اعتراضات به حق مردم پاسخ دادیم


